
Anders dan het origineel komt nepbont op de plasticberg
Door Vlaams minister van Dierenwelzijn Ben Weyts werd een verbod ingesteld op de kweek van pelsdieren. Ten laatste eind 2023
moeten de 17 hier actieve nertsenhouders de deuren sluiten. Tegen het verbod is door de kwekers weinig ingebracht omdat zij de bui
voelden hangen. De bontsector is er alleszins niet blij mee. Zij hebben altijd verdedigd dat de nertsen behoorlijk gehuisvest worden, en
staan achter hun natuurproduct dat naar verluidt overtuigende milieuvoordelen heeft. “Nepbont is biologisch niet afbreekbaar in
tegenstelling tot een echte pels. Onze sector draagt niet bij aan de plasticvervuiling”, klinkt het tijdens de campagnemaand ‘Mei
Plasticvrij’, met een verwijzing naar onderzoek uitgevoerd door het labo van Organic Waste Systems (OWS) in Gent.
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Door Vlaams minister van Dierenwelzijn Ben Weyts werd een verbod ingesteld op de kweek van pelsdieren. Ten laatste eind 2023 moeten de 17 hier
actieve nertsenhouders de deuren sluiten. Tegen het verbod is door de kwekers weinig ingebracht omdat zij de bui voelden hangen. De bontsector is er
alleszins niet blij mee. Zij hebben altijd verdedigd dat de nertsen behoorlijk gehuisvest worden, en staan achter hun natuurproduct dat naar verluidt
overtuigende milieuvoordelen heeft. “Nepbont is biologisch niet afbreekbaar in tegenstelling tot een echte pels. Onze sector draagt niet bij aan de
plasticvervuiling”, klinkt het tijdens de campagnemaand ‘Mei Plasticvrij’, met een verwijzing naar onderzoek uitgevoerd door het labo van Organic
Waste Systems (OWS) in Gent.
De bontsector slaagt er maar moeilijk in om draagvlak te behouden voor de kweek van pelsdieren. Onder impuls van de Europese pelsfederatie werd
tien jaar gestart met een evaluatie- en controlesysteem rond dierenwelzijn opgezet, WELFUR genaamd. Op de internationale veilingen bestaat al langer
een label dat de herkomst aanduidt van pelsen afkomstig uit landen met overheidsregulering voor primaire productie van pelsen. Toch blijft het idee dat
dieren moeten lijden voor een luxeproduct de sector hardnekkig achtervolgen. Dierenwelzijn was voor minister Ben Weyts (N-VA) alleszins een reden
om een verbod op pelsdierhouderij in Vlaanderen te initiëren. Uiterlijk op 1 december 2023 wordt deze tak van de veehouderij verboden.
Het verbod op pelsdierhouderij betekent niet het einde van de bontsector in eigen regio. Hier blijven bewerkers van pelsen en bonthandelaars actief.
Voor de Belgische Bontfederatie, onderdeel van Mode Unie en UNIZO, is de toenemende aandacht voor duurzaamheid net een reden om naar buiten te
treden. Dierenwelzijn is één aspect van duurzaamheid, dat weliswaar veel aandacht krijgt als het over bont gaat. “Maar denk niet dat het dragen van
niet-dierlijke kledij automatisch duurzamer of ethischer is”, zegt Isolde Delanghe, directeur van Mode Unie.
Zij verklaart zich nader: “Deze maand wordt onder de noemer ‘Mei Plasticvrij’ campagne gevoerd voor het verminderen van de plasticberg en de
negatieve gevolgen van deze synthetische stoffen in ons milieu. Tijdens de campagne van vorig jaar werd verrassend weinig aandacht besteed aan de
rol van mode in dit verhaal. Meer en meer mensen hebben liever een paar duurzame en kwaliteitsvolle stukken die ze graag dragen, dan een kast vol
impulsaankopen. We zien binnen de modesector dan ook dat heel wat consumenten kiezen voor ‘consuminderen’ en slow fashion. Een andere trend die
we opmerken, is dat veganistische mode aan populariteit wint.”
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In het verleden heeft de bontsector al vaker gewezen op de duurzaamheid van het eindproduct. Om dat beter te onderbouwen in het licht van de nieuwe
trends liet de Belgische Bontfederatie, aangesloten bij Mode Unie, een studie uitvoeren door het labo van Organic Waste Systems (OWS) in Gent. Daar
vergeleek men de biologische afbreekbaarheid van natuurlijk bont met nepbont dat uit plastics bestaat. “Conclusie is dat plastic bont, bestaande uit
nylon, acryl en polyester, veel vervuilender is en ook niet afbreekbaar”, zegt Delanghe.
Onderzoekster Lies Debeer (OWS) verduidelijkt de bevindingen: “In anaerobe omstandigheden ‘consumeren’ micro-organismen zoals bacteriën het
natuurlijke product van binnenuit, terwijl nepbont dat op een stort begraven wordt niet afbreekt. Met de tijd zal het nepbont in kleinere stukken uit
elkaar vallen en microplastics vormen.” Het initiatief voor de labotest werd mee gedragen door de internationale en Europese bontfederatie want het
maakt deel uit van een breder onderzoek naar de milieuprestaties van natuurlijk bont.
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